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Toldudvalgsmøde den 26. maj 2025 (referat) 

 

Der er den 26. maj 2025 været afholdt Toldudvalgsmøde. Mødet var arrangeret til afholdelse i Gråsten 
for, at udvalget kunne deltage i nedlæggelse af en krans i anledning af mindedagen for Oberst Paludan-
Müllers død den 26. maj 1944. Paludan-Müller, der var grænsegendarm, blev skudt af tyskerne, fordi 
han ikke var enig i den politik, som den danske regering førte i forhold til tyskerne under krigen. 

Referat af mødet, som efterfølgende blev holdt på Den Gamle Kro i Gråsten: 

1. Der blev først orienteret om, at man i Padborg havde valgt ny tillidsrepræsentant, idet Simon 
Larsen var udtrådt. Den nye tillidsrepræsentant hedder Adel, og Adel er tidligere 
tillidsrepræsentant i HK. Der var enighed om at invitere Simon Larsen med til julemødet for at 
takke ham for hans store indsats i Toldudvalget. Toldudvalget ønsker Adel velkommen, og ser 
frem til samarbejdet. 

2. Der var orientering fra forbundsformanden omkring det eftersyn, som er i gang i 
Skatteforvaltningen, hvor der er tre spor, nemlig en forvaltningsanalyse vedrørende UFST, 
Eftersyn vedrørende de fem fagstyrelser og endelig et særligt kig på dobbeltfunktioner mv. i 
ADST. Udvalget drøftede i den forbindelse eftersynet vedrørende Toldstyrelsen – og der blev 
peget på, at man burde have fokus på at få de rette ressourcer til at udføre opgaverne i 
Toldstyrelsen, nemlig inden for den illegale og den legale vareførsel, og dermed mindre levering 
af oplysninger, statistikker mv. til stabsfunktioner. 

3. Under dette punkt drøftede udvalget bl.a. forholdene omkring økonomi generelt. Bl.a. 
manglende remplacering af vakante stillinger – hvilket man ser mere og mere i de øvrige 
styrelsesområder. Man drøftede også diplom i skat i forhold til anvendelsen af Toldakademiet. 
Der var en udpræget holdning til, at Toldakademiet var godt i forhold til de praktiske øvelser, 
mens man i Toldstyrelsen bør satse på, at nye medarbejdere hurtigt kan tilegne sig det faglige 
stof. Det er vigtigt for udvalget, at ledelsen har fokus på, at et stigende arbejdspres giver 
stadige højere sygefravær – specielt som følge af, at arbejdsrelateret stress er stigende. 
 
Ovennævnte førte til, at Toldudvalget ser med bekymring på, om der gives for lidt 
kompetenceudvikling på alle områder i Toldstyrelsen. 
 
Der var også en debat om anvendelsen af souschefer, hvor flere tilbagemeldinger går på, at 
man egentlig ikke har behov for stillingskategorien. Vi burde være dækket ind med 
Kontorchefer/funktionsledere, og i givet fald er vi også fagligt understøttet af chef- og 
specialkonsulenter i enhederne.  
 
Det blev også nævnte, at man fra udvalgets side så flere problemer med udførelsen af 
tjenesten i Københavnsområdet (pga arbejdsrelateret stress). Udvalget vil bære 
problemstillingerne ind til bordet i alle sammenhænge. 
 
Endelig nåede udvalget frem til at drøfte de forhold, som har gjort sig gældende i forbindelse 
med årets forhandlinger om tillæg. Der blev specielt peget på, at det kunne være vanskeligt at 



få nok varige tillæg til forbundets medlemmer i Toldstyrelsen, ligesom udvalgsmedlemmerne 
også gav udtryk for, at det kunne være vanskeligt at få medlemmerne til at udfylde et skema 
med data for den enkelte – så det ville blive muligt at spille flere på banen til at modtage et 
tillæg. 
      

4. Formanden orienterede om, at NT (Norsk Tollerforbund) kommer besøg i Danmark den 4. 
september 2025. I den forbindelse vil der blive arrangeret et møde mellem direktør i 
Toldstyrelsen, Kristian Lützen og tillidsrepræsentanterne fra Norge (så vidt vides). 

5. Videre var der en drøftelse af forholdene vedrørende tildeling af seniordag. Toldudvalget kan 
ikke forstå, at der til stadighed sker skærpelser omkring tildelingen af seniordage, når 
regeringen til stadighed peger på, at samfundet ikke kan undvære gode dybe kompetencer. 
Pudsigt er det, at man er tilbageholdende med at give seniordage, hvis den pågældende 
medarbejder har hund! 
 

6. Udvalget havde endvidere en drøftelse omkring arbejdstid. Udvalget vender tilbage, når 
spørgsmålet har været drøftet centralt i forbundets hovedbestyrelse. 
 

7. Der blev der set på de fremtidige milepæle under Toldstyrelsen. 
 

8. Sluttelig blev det til en drøftelse af det forestående NTO-møde, som afholdes i Danmark. 
Mødet vil finde sted i Køge, og udvalget udarbejdede følgende foreløbige forslag til dagsorden 
for mødet: 
 
1. Velkomst 
2. Invitation af Direktør for Toldstyrelsen, Christian Lützen. Emnerne for til direktøren kunne 

være a) Fremtidens told, b) Samarbejde på tværs af landegrænser (EU og Norden), c) 
Kompetencer i Toldstyrelsen, d) Maritim kontrol og e) Sikkerhed/geopolitiske forhold. 

3. Landerapporter 
4. Arbejdsgruppen – status 
5. UFE – status ved vicepræsident i UFE Karin Tanderø og Steinar 
6. Trivsel – og personalepolitiske forhold i øvrigt 
7. Sygefravær, arbejdsrelateret stress og arbejdsmiljø 
8. Sikkerhed/geopolitiske forhold – med udgangspunkt i eventuel drøftelse med Direktøren 
9. NTO – organisatoriske forhold 
10. Eventuel udtalelse fra NTO 
11. Fastlæggelse af mødet næste år (ifm et UFE-møde) 
12. Eventuelt 

Derudover drøftede udvalget også fastlæggelse af et program for mødet. 

 

Referent: Jørn Rise 


